
رییسی در جلسه ستاد ملی مبارزه با کرونا

رسانه ملی نسبت به شیوع مجدد بیماری 
کرونا هشدار دهد

رییس جمهور تاکید کرد: تسریع در پرداخت حقوق و مطالبات 
و  پزشکان  از  قدردانی  عملی  جلوه  درمان  کادر  و  بیمارستان ها 
با  را  موضوع  این  بهداشت  وزیر  است،  کشور  زحمتکش  پرستاران 
جدیت پیگیری کند.سید ابراهیم رییسی، رییس جمهور کشورمان 
در جلسه صبح شنبه ستاد ملی مقابله با کرونا با اشاره به کاهش 
آمار ابتلا و فوتی های ناشی از شیوع ویروس کووید۱۹، از تلاش ها و 
زحمات کادر درمان در طول دو سال اخیر قدردانی کرد و اقدامات 
آنها در صیانت از جان مردم را امیدآفرین خواند.وی گفت: اگر امروز 
شاهد وضعیت متفاوتی به لحاظ شیوع کرونا در کشورمان نسبت 
بابت  از  مردم  دل  در  و  هستیم  جهان  دیگر  کشورهای  برخی  به 
بازگشایی کسب و کارها و مراکز آموزشی امید به وجود آمده، این از 
لطف خداوند و ثمره ایثار و تلاش بی وقفه پزشکان و پرستاران و کادر 
درمان است.  تسریع در پرداخت حقوق و مطالبات بیمارستان ها و 
کادر درمان جلوه عملی قدردانی از پزشکان و پرستاران زحمتکش 

کشور است،  وزیر بهداشت این موضوع را با جدیت پیگیری کند.
ابتلا و خسارات جانی  نزولی کاهش  به سیر  اشاره  با  رییسی 
و  یافته  بیماری کاهش  به  ابتلا  میزان  اینکه  از کرونا گفت:  ناشی 
نداشتیم،  فوتی هم  به لطف خدا حتی یک مورد  برخی روزها  در 
شود.  بهداشتی  اصول  رعایت  به  نسبت  عادی انگاری  سبب  نباید 
اماکن  و  بهداشتی  و  درمانی  مراکز  در  می خواهم   مردم  آحاد  از 
همچون  نقلیه،  وسایل  همچنین  و  ازدحام  پر  و  پرتردد  عمومی 
گذشته دستورالعمل های بهداشتی را رعایت کنند تا وضع موجود 
تثبیت شود.  استمرار اطلاع رسانی و آموزش درباره بیماری کرونا و 
هشدارهای لازم برای پیشگیری از آن  امری ضروری است. آموزش 
مقطعی  مسئله ای  کرونا،  مثل  مسری  بیماری  یک  درباره  عمومی 
امروز شرایط  به زمان و مکان خاصی نیست.  بحمدالله  و محدود 
و مسؤولان  ملی  رسانه  اما  متفاوت شده،  بسیار  به گذشته  نسبت 
مسئله  به  همواره  بهداشت  وزارت  و  پزشکی  علوم  دانشگاه های 
داشته  اهتمام  بیماری  به شیوع  نسبت  موقع  به  و هشدار  آموزش 

باشند تا زمینه اوج گیری مجدد بیماری به وجود نیاید.

یکشنبه؛ نشست مشترک مجلس و قوه قضاییه
برگزاری  از  اسلامی  شورای  مجلس  رییسه  هیات  عضو  یک 
نشست مشترک مجلس و قوه قضاییه در روز یکشنبه )۵ تیر( خبر 
قوه  هفته  مناسبت  به  کرد:  اظهار  اردکانی  دشتی  داد.محمدرضا 
قضاییه، روز یکشنبه نشست تعاملی مجلس و قوه قضاییه به دعوت 
قوه قضاییه برگزار می شود.به گفته وی این نشست در ساختمان 
قوه قضاییه و ساعت ۱۴ خواهد بود.این عضو هیات رییسه مجلس 
مسائل  درباره  مشترک  نشست  این  در  که  گفت  اسلامی  شورای 
جاری کشور، لوایح و طرح های مربوط به قوه قضاییه تبادل نظر 

صورت می گیرد.

فرمانده سپاه حفاظت ولی امر تغییر کرد
سردار سرتیپ دوم حسن مشروعی فر با حکم فرمانده کل سپاه 
به فرماندهی سپاه حفاظت ولی امر )عج( منصوب شد.سردار سرتیپ 
دوم پاسدار رمضان شریف سخنگو و مسئول روابط عمومی کل سپاه 
اعلام کرد: سردار سرتیپ دوم پاسدار حسن مشروعی فرد با حکم 
سردار سرلشکر پاسدار حسین سلامی فرمانده کل سپاه پاسداران 
انقلاب اسلامی به سمت » فرمانده سپاه حفاظت ولی امر ) عج( » 
لوح  اهدای  با  همچنین  سپاه  کل  فرمانده  افزود:  شد.وی  منصوب 
سپاس از خدمات ارزنده و مجاهدانه سردار سرتیپ پاسدار ابراهیم 
جباری طی دوران تصدی فرماندهی سپاه حفاظت ولی امر ) عج( 

قدردانی کرد.

 لغو ممنوعیت صدور ویزای آمریکا 
به دلیل گذراندن سربازی در سپاه

دولت آمریکا با صدور یک دستورالعمل جدید ممنوعیت صدور 
را  خود  سربازی  خدمت  پاسداران  سپاه  در  که  کسانی  برای  ویزا 
گذرانده اند، لغو کرد.ممنوعیت صدور ویزای آمریکا برای کسانی که 
پاسداران سپری کرده اند، حذف  را در سپاه  خدمت سربازی خود 
شد.وزارت خانه های امورخارجه و امنیت داخلی به همراه دادستانی 
کشور  این  مرزبانی  ماموران  به  دستورالعمل  یک  طی  آمریکا  کل 
اجازه داده اند برای افرادی که خدمت سربازی اجباری خود را در 
سازمانی که از سوی دولت آمریکا به عنوان گروه تروریستی شناخته 

می شود، سپری کرده اند، روادید سفر به آمریکا صادر شود.
این دستورالعمل می تواند بر روند صدور ویزا برای کسانی که 
به دلیل خدمت وظیفه در سپاه پاسداران از دریافت ویزای آمریکا 

محروم شده اند، اثرگذار باشد.
در  آمریکا،  دولت  رسانی  اطلاع  رسمی  نشریه  گزارش  بنابر 
دستورالعمل این وزارت خانه ها آمده است که این متقاضیان صدور 
ویزا می بایست ثابت کنند که خدمت سربازی شان داوطلبانه نبوده 

است و آن ها تهدیدی برای امنیت ملی آمریکا نیستند.
همچنین در این دستورالعمل که بدون اشاره مستقیم به نام 
سپاه پاسداران ایران آمده است که صدور ویزا برای چنین افرادی 
تحقیقات  و  سابقه شان  درباره  بررسی ها«  »تمامی  انجام  از  پس 

امنیتی کامل بلامانع است.
سال  در  آمریکا  پیشین  جمهور  رئیس  ترامپ  دونالد  دولت 
را در فهرست سازمان های  انقلاب اسلامی  پاسداران  نام سپاه   ۹۸
تروریستی قرار داد. بر اساس این تصمیم سپاه پاسداران و نهاد ها 
هم  آمریکا  اقتصادی  تحریم های  هدف  آن  به  وابسته  مؤسسات  و 

قرار گرفتند.

تحول صادراتی
ادامه از صفحه اول

ارزیابی         های آمارهای رسمی بیانگر آن است که صادرات در ماه 
دوم امسال، وزنی معادل ۹ میلیون و ۶۹۰ هزار تن داشته و ارزش آن 
نیز به ۴ میلیارد و ۸۱۷ میلیون دلار می رسد؛ این در حالی است که 
در فروردین امسال، ۷ میلیون و ۳۲۴ هزار تن کالا به ارزش ۳ میلیارد 
و ۶۹۹ میلیون دلار به بازارهای هدف صادر شده بود. بررسی صادرات 
در  ماه دوم سال ۱۴۰۰ نیز حاکی از آن است که صادرکنندگان در 
این بازه زمانی توانسته اند ۸ میلیون و ۶۱۷ هزار تن کالای ایرانی را 
مقصد  بازارهای  به  دلار  و ۲۹۲ میلیون  ۳میلیارد  معادل  ارزشی  با 
صادر کنند. همچنین بررسی صادرات در  ماه دوم ۱۳۹۹ نیز نشان 
به  ایرانی  کالای  تن  ۱۱۰ هزار  و  ۹ میلیون  مدت  این  در  می دهد 
فروخته  تجاری  شرکای  به  دلار  ۶۳۲ میلیون  و  ۲ میلیارد  ارزش 
شده است. آنچه از صادرات در اردیبهشت ماه ۱۳۹۸ ثبت شده نیز 
حکایت از فروش ۲۱ میلیون و ۳۹۰ هزار تن کالای ایرانی با ارزشی 
معادل ۵ میلیارد و ۷۹۲ میلیون دلار به بازارهای هدف دارد. ارزیابی 
آمارهای صادراتی چهار سال  مذکور نشان می دهد صدور کالا در 
اردیبهشت سال ۱۳۹۸ نسبت به سه سال دیگر، هم از نظر وزنی و 

هم از نظر ارزش پیشتاز است.
گزارشی که از سوی معاونت بررسی های اقتصادی اتاق بازرگانی 
تهران منتشرشده، به پنج کالای نخست صادراتی در دو ماهه نخست 
امسال اشاره کرده است. نخستین کالای صادراتی در دو ماهه امسال 
امسال  دو ماهه  در  کالا  این  صادرات  ارزش  که  است  مایع  پروپان 
هم  صادراتی  عمده  کالای  دومین  می رسد.  دلار  ۶۷۳ میلیون  به 
است.  آن ۶۴۶ میلیون دلار  ارزش  که  بوده  روغن های سبک  سایر 
صادرات اوره هم در این بازه زمانی ارزشی معادل ۵۸۹ میلیون دلار 
داشته و این کالا، سومین کالای صادراتی در دو ماهه اردیبهشت ماه 
است. متانول با صادراتی به ارزش ۴۷۱ میلیون دلار در رده چهارم 
در  دلار  ارزش ۳۷۱ میلیون  به  با صادراتی  فیلم  گرید  پلی اتیلن  و 
اردیبهشت  انتهای  سال  تا  ابتدای  از  کالاهای صادراتی  پنجم  رده 

قرار گرفته است.

رئیس قوه قضاییه با اشاره به تأثیر امر تقویت اقتصاد 
و تولید ملی بر کاهش و زدودن آسیب های اجتماعی بیان 
آن  تبع  به  و  ملی  تولید  و  اقتصاد  شدن  قوی  با  داشت: 
افزایش ثروت ملی و توزیع درست و صحیح آن، بسیاری از 

آسیب های اجتماعی مرتفع خواهد شد.
والمسلمین  حجت الاسلام  قضاییه،  قوه  گزارش  به 
قوه  هفته  از  روز  چهارمین  در  شنبه  روز  اژه ای  محسنی 
قضاییه، در نشست با تولیدکنندگان، کارآفرینان و فعالان 
شرکت های دانش بنیان ضمن گرامیداشت هفته قوه قضاییه، 
به تبیین و تشریح اقتضائات و ضروریات تقویت بنیه اقتصادی 
و تولید ملی پرداخت و اظهار کرد: باور دارم که دولت نباید 
متولی باشد بلکه باید هدایتگر، ناظر و حامی باشد؛ باور دارم 
که نه امروز بلکه در همه زمان ها، مسئله کار، کارآفرینی، 
خلاقیت و افزایش بهره وری به اشکال مختلف، یک ارزش 
فوق العاده دارد.   رئیس دستگاه قضا با بیان اینکه برای حفظ 
و ارتقاء عزت و استقلال کشور باید بر امر تقویت اقتصاد و 
تولید ملی اهتمام داشته باشیم، تصریح کرد: امروز یکی از 
مسائل مهم برای استقلال کشور در همه ساحت ها، اهتمام 
ورزیدن به امر تقویت اقتصاد پویا، سالم و تولیدگر است و 
چنانچه اقتصاد و تولید قوی نداشته باشیم، برخی امور به ما 

تحمیل خواهد شد.
رئیس قوه قضاییه با اشاره به تأثیر امر تقویت اقتصاد 
و تولید ملی بر کاهش و زدودن آسیب های اجتماعی  بیان 
آن  تبع  به  و  ملی  تولید  و  اقتصاد  شدن  قوی  با  داشت: 
افزایش ثروت ملی و توزیع درست و صحیح آن، بسیاری از 

آسیب های اجتماعی مرتفع خواهد شد.
رئیس قوه قضاییه در ادامه به موضوع اهمیت حمایت 
فعالان بخش خصوصی از افراد خلاق و متخصص در امور 
دانش بنیان اشاره کرد و گفت: تولیدکنندگان و صنعتگران و 
به طور کلی فعالان بخش خصوصی می توانند در میدان عمل 
دادن به افراد خلاق و مبتکر، پیش قدم و پیشتاز شوند و آنها 
را در زیر چتر حمایتی خود قرار دهند؛ قطعا تحقق تمام و 
کمال این مهم، ثمرات بسیاری در وهله نخست برای خود 

فعالان بخش خصوصی دارد.  
تولیدکنندگان،  با  نشست  ادامه  در  اژه ای  محسنی   
کارآفرینان و فعالان شرکت های دانش بنیان به طرح چند 
و  اقتصادی  فعالان  شما  گفت:  و  پرداخت  آنها  از  سؤال 
تولیدکنندگان آیا تاکنون محاسبه کرده اید که زیرمجموعه 
خودتان و مردمی که مصرف کننده محصولات شما هستند، 
چه میزان از فعالیت شما رضایت دارند؟ آیا محاسبه کرده اید 
که چه میزان از نارضایتی ها و ضعف ها به نحوه مدیریت خود 
تولیدکنندگان  و  اقتصادی  فعالان  شما  بازمی گردد؟  شما 
برای رفع کاستی های مدیریتی خود چه اقداماتی را ترتیب 

داده اید؟
کارآفرینان،  و  بخش خصوصی  فعالان  شما  نگاه  »از 
سؤال  این  است؟«  کدام  اولویت دار  مشکلات  و  مسائل 
و  اقتصادی  فعالان  از  قضا  دستگاه  رئیس  که  بود  دومی 
تولیدی حاضر در جلسه پرسید و خطاب به آنها بر ضرورت 
اولویت بندی مسائل در راستای رفع آنها تاکید کرد و گفت: 
من به دنبال این هستم تا در این قبیل جلسات، چند مشکل 
و مسئله اولویت دار را شناسایی کنم و در جهت رفع آنها 

اقدامات مقتضی را انجام دهم.
رئیس قوه قضاییه در ادامه از فعالان اقتصادی و تولیدی 
حاضر در جلسه پرسید که چه میزان از ضعف ها و ایرادات 
راستا  صنف خود مطلع هستید؟ رئیس عدلیه در همین 
گفت: باور من این است که اطلاعات و اشراف رؤسا و اعضای 
اصلی صنوف نسبت به مسائل و مشکلات و ضعف های صنف 
از دستگاه های  بیشتر  اوقات،  بسیاری  در  به خود،  مربوط 

نظارتی و اطلاعاتی است.  
رئیس قوه قضاییه با اشاره به موضوع فوق الذکر به طرح 
سؤالاتی مهم پرداخت و گفت: رؤسا و اعضای اصلی صنوف 
چه میزان برای پیشگیری و جلوگیری از وقوع فساد و تقلب و 
تبانی در صنف خود تلاش کرده اند؟ آیا به فردی که در صنف 
شما مسیر خطا و فساد را پیش گرفته است، در وهله نخست 
تذکر داده اید؟ آیا برای مقابله با این هم صنف احیاناً خطاکار 
و فاسد با بخش های ذیربط حکومتی همکاری و مساعدت 
داشته اید؟  آیا شما به عنوان فعالان بخش خصوصی حاضرید 
فردی  مقابل  در  و  کنید  هزینه  خود  صنف  اصلاح  برای 
خطاکار و خواهان رشوه در یک بخش حکومتی بایستید؟ 

شما تولیدکنندگان چه میزان این آمادگی را دارید برای دفاع 
از اعتبار و حیثیت هم صنف خود در محکمه حاضر شوید و 

یا به جبران خسارت او بپردازید؟ 
رئیس قوه قضاییه در ادامه با اشاره به آمادگی دستگاه 
قضا برای ارائه هر نوع کمک و مساعدت به تولیدکنندگان 
و کارآفرینان و فعالان شرکت های دانش بنیان، بیان داشت: 
شما رؤسا و اعضای هر صنف می توانید افراد امین و دارای 
حسن شهرت صنف خود را به ما در دستگاه قضایی معرفی 
کنید تا آنها با همکاری و مساعدت همکاران ما، به بررسی و 

رفع مسائل اولویت دار صنف مربوطه بپردازند.
رئیس قوه قضاییه با اشاره به قدردانی های صورت گرفته 
از »سعید عمرانی« معاون قضایی دادستان کل کشور و دبیر 
بخش  فعالان  توسط  قضاییه،  قوه  مقاومتی  اقتصاد  ستاد 
خصوصی و تولیدکنندگان، تصریح کرد: ما در دستگاه قضایی 
این آمادگی را داریم که افرادی متخصص  دیگری را هم برای 
پیگیری های امور قضایی و سایر مسائل مربوط به تولیدکنندگان 
در هر صنف بکار بگیریم. رئیس دستگاه قضا به تولیدکنندگان 
و فعالان بخش خصوصی توصیه کرد که مسائل درونی خود را 
با تشکیل شوراهایی با عنوان شوراهای حل اختلاف و یا تحت 
هر عنوان دیگری  به صورت درون صنفی حل و فصل کنید و 
چنانچه مسائل و پرونده هایی از صنف شما به دستگاه قضایی 
ارجاع شده است می توانید با معرفی افراد متدین و امین و دارای 
حسن شهرت به قوه قضاییه، در جهت پیگیری تخصصی و دقیق 

پرونده های مزبور به ما کمک کنید.
از  همه جانبه  و  کامل  حمایت  و  سال  شعار  »تحقق 
تولیدکنندگان و کارآفرینان و شرکت های دانش بنیان« از 
اولویت های ۱۵ گانه قوه قضاییه در سال ۱۴۰۱ است؛ بر 
دیروز خطاب  قضا در نشست  رئیس دستگاه  مبنا  همین 
شرکت های  فعالان  و  کارآفرینان  و  تولیدکنندگان  به 
دانش بنیان، گفت: مسائلی که ما در دستگاه قضایی نسبت به 
آنها قول پیگیری و مساعدت داده ایم را به صورت رسانه ای و 
غیررسانه ای از ما مطالبه کنید و بدانید که ما از این موضوع 

استقبال می کنیم.

عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس شورای اسلامی گفت: 
با توجه به اینکه مشخص شده صادر کننده بعضی از اقلام صادراتی تعهدی 
به برگرداندن ارز به چرخه بازار نیمایی ندارد و می تواند ارز خود را در بازار 
آزاد به فروش برساند بنابراین  کالاست که مشمول معافیت ها می شود نه 

اشخاص، لذا نمی توان گفت در توزیع ارز نیمایی رانتی ایجاد می شود.
برانگیز چند نرخی بودن  از موارد شائبه  به گزارش اخبار صنعت، یکی 
ارزی است که  از  تر  ارزان  نیما  توزیع شده در سامانه  ارز  ارز است، چرا که 
برنامه، بودجه و  آزاد معامله می شود. عضو کمیسیون  بازار  در صرافی ها و 
محاسبات و نماینده مردم شیراز در این گفت و گو به این پرسش پاسخ داده 

چرا در اقتصاد ایران ارز با چند نرخ مختلف معامله می شود؟
جعفر قادری اقتصاددان و نماینده مردم شریف شیراز در گفت و گو با 
موضوع  این  و دلایل  بازار  در  ارز  نرخ  در خصوص وجود چند  اخبار صنعت 
گفت: با توجه به اینکه تخصیص ارز ۴۲۰۰ تومانی برای واردات کالای اساسی 
چندان کار ساز نبود و ثابت شد از محل تخصیص این ارز فساد و رانت زیادی 
به برخی از وارد کنندگان داده شده که منفعت چندانی برای کشور به دنبال 
نداشته است لذا دولت تصمیم به حذف ارز ترجیحی گرفت بنابراین در حال 

حاضر در اقتصاد ایران ارز ۴۲۰۰ تومانی کنار گذاشته شده است.
وی در این باره افزود: در بازار ارز نرخ دیگری با عنوان ارز نیمایی وجود 
دارد،  آزاد  بازار  در  قیمت  به  نسبت  نرخ کمتری  معمول  به صورت  دارد که 
ضمن اینکه در اقتصاد ایران همواره این وضعیت حاکم بوده یعنی برای واردات 
بخشی از کالاهای اساسی مورد نیاز جامعه نرخ ارز دولتی که به واردات داده 

می شود کمتر از نرخ ارزی است که در بازار آزاد معامله می شود.
عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس شورای اسلامی خاطر 
نشان کرد: ارز صرافی نیز مدل دیگری از ارز است که به صورت ارز اسکناس 
به  ارز  مدل  این  بنابراین  شود،  می  توزیع  مسافران  نیاز  تامین  برای  معمولا 
وارد کننده داده نمی شود بلکه ارزی که از صادر کنده گرفته می شود باید 
به چرخه سامانه نیمایی برای تخصیص واردات بازگردد اما در بخش صادرات 
نیز برای عدم بازگشت ارز به سامانه نیما مواردی لحاظ شده که می توان به 

آنها اشاره کرد.
وی در این باره تصریح کرد: مثلا قانون به صادر کننده برخی ازمحصولات 
کشاورزی یا محصولات صنایع دستی اجازه داده است که تعهدی درخصوص 
بازگشت ارز به سامانه نیما نداشته باشد لذا این دسته از صادر کنندگان می 
توانند ارز خود را در بازار آزاد به فروش برسانند و این ارزها معمولا در صرافی 
به  نیمایی  ارز  نرخ  از  بالاتر  قیمت  با  بعضا  که  شوند  می  فروش  و  خرید  ها 

فروش می رسند.
جعفر قادری در ادامه بحث خاطر نشان کرد:  منتهی ارز نیمایی ارزیی 
است که صادر کنندگان عمده باید وارد سامانه کنند تا از طریق ارزی که از 
صادرات کالای ایرانی حاصل شده ارز مورد نیاز واردات تامین شود چرا که 
برخی کالاها باید با قیمت ارز پایین تر وارد کشور شود بنابراین این مساله 
جزیی از تعهدات صادر کننده به شمار می رود، لذا صادر کننده ناچاراست ارز 

خود را در این چرحه وارد کند.
جعفر قادری کارشناس اقتصادی تصریح کرد:  خریداران این ارز فقط وارد 

کنندگان کالا هستند بنابراین این ارز چون به صورت حواله ایی است معمولا با 
قیمتی پایین تر از ارز اسکناسی در سامانه نیما عرضه می شود تا ازاین محل 
کالاهای اساسی با قیمت کمتری وارد  شود بنابراین در حال حاضر سه نرخ ارز در 
کشور وجود دارد که انتظار می رود در وضعیت ثبات اقتصادی وکاهش نرخ تورم 

دولت زمینه را برای حرکت به سمت تک نرخی شدن ارز فراهم کند.
معافیت  کننده  مشخص  صادراتی  کالاهای  نوع  اینکه  خصوص  در  وی 
بازگرداندن ارز به سامانه نیماست گفت: با توجه به اینکه مشخص شده صادر 
کننده بعضی از اقلام صادراتی تعهدی به برگرداندن ارز به چرخه بازار نیمایی 
ندارد و می تواند ارز خود را در بازار آزاد به فروش برساند بنابراین  کالاست 
که مشمول معافیت ها می شود نه اشخاص، لذا نمی توان گفت در توزیع ارز 
برای برخی کالاها مثل  صادرات  ایجاد میشود چرا که دولت  رانتی  نیمایی 
صنایع دستی چه از طریق دولت یا بخش خصوصی صادر شود معافیت قائل 

شده تا اشتیاق برای صادرات و تولید بیشتر صنایع دستی افزایش بیابد. 
وی در ادامه توضیح داد: در شرایط تورمی چون بعضی از اقلام کالاها 
مورد نیاز جامعه نیست و در داخل کشور تولید می شود دلیلی بر واردات این 
دسته کالاها نیست یا برخی کالها با ارز متقاضی وار می شود این ها کالایی 
است که اجازه واردات ندارند یا اگر وارد شوند ارز دولتی به آنها اختصاص نمی 
یابد، اما بقیه کالاها مثل مواد اولیه، ماشین آلات، باید با ارز دولتی وارد شود 
چرا که تولید و صنعت و معدن ما نیازمند واردات این کالاها هستند بنابراین 
این کالاها از طریق ارز حاصل از صادرات به خرید کالاها، تجهیزات مواد اولیه 

ی مورد نیاز کشور اختصاص می یابد.

رئیس سازمان انرژی اتمی با اشاره به تاکیدات مقام معظم رهبری و دستورات 
مکرر ایشان در طول سالیان و همچنین در ماه های اخیر گفت: تولید ۱۰ هزار 
مگاوات برق جدید را به صورت کمی هدف گذاری کرده ایم و این مهم در دستور 

کار قرار گرفت.
درباره  اتمی  انرژی  سازمان  رئیس  و  رئیس جمهور  معاون  اسلامی  محمد 
بتن ریزی واحد های شماره ۲ و ۳ نیروگاه اتمی بوشهر اظهار داشت: شب گذشته 
بتن ریزی دیواره راکتور واحد شماره ۲ آغاز و بخشی از پیشرفت عملیات عمرانی 
این واحد انجام شد و در این لحظه قرار است تحکیم بستر ساختمان های جانبی 
است  قرار  بعد  مرحله  در  و  انجام شود  بوشهر  اتمی  نیروگاه  و ۳  واحد های ۲ 
سپرکوبی با هدف آماده سازی سایت به منظور احداث واحد ها و تاسیساتی که قرار 

است اجرایی شود را انجام دهیم.
وی افزود: موضوع حائز اهمیت این است که از این به بعد و با توجه به اراده ای 
که اکنون در دولت وجود دارد و با برنامه ریزی های صورت گرفته، تمام بخش هایی 
که مقرر شده در پروژه فعال شود را به صورت همزمان و با همدیگر فعال کنیم تا 
راندمان و بهره وری را در این بخش افزایش و ارتقاء دهیم و تلاش می کنیم تاخیری 
به پروژه تحمیل نشود تا بتوانیم با سرعت بالاتری امور را دنبال کرده و این طرح 

را به نتیجه برسانیم.
رئیس سازمان انرژی اتمی با بیان اینکه امروز شاهدیم که همه به صورت 
فوق العاده شتابان برای توسعه نیروگاه های اتمی در حال حرکت هستند، زیرا با 
توسعه این نیروگاه ها می توان برق و انرژی پایدار تولید کرد، توضیح داد: در نیروگاه 
شماره یک به صورت ثابت حدود ۱۰۰۰ مگاوات برق تولید می شود که به صورت 

پیوسته و با فرکانس ثابت این برق تولیدی به شبکه تزریق می شود و این مساله 
برای وزارت نیرو ایران و همچنین وزارت انرژی کشور های جهان بسیار کارساز 
خواهد بود، زیرا برق تولیدی می تواند به صورت همیشگی در شبکه وجود داشته 

باشد.
اسلامی تصریح کرد: باید توجه داشت سایر نیروگاه ها متاثر از شرایط آب 
و هوایی دچار کاهش ظرفیت می شوند و راندمان خود را از دست می دهند، اما 
نیروگاه های اتمی علاوه بر نداشتن هیچ آلاینگی؛ دارای عمر بهره برداری بالاتر و 
حداقل ۲ برابری نسبت به سایر نیروگاه ها هستند. تولید برق در این نیروگاه ها 

پایدار بوده و نقصانی در روند تولید آن مشاهده نمی شود.
وی تاکید کرد: امروز تولید برق هسته ای مورد استقبال واقع شده و ما نیز 
با توجه به تاکیدات مقام معظم رهبری و دستورات مکرر ایشان در طول سالیان 
و همچنین در ماه های اخیر؛ تولید ۱۰ هزار مگاوات برق جدید را به صورت کمی 
هدف گذاری کرده ایم و این مهم در دستور کار قرار گرفته و باید توجه داشت این 
طرح غیر از تولید ۲ هزار مگاوات برقی است که اکنون عملیات اجرایی آن در دست 
اجرا بوده و روند آن قابل مشاهده است و این موارد کمک می کند تا گام بزرگی در 

توسعه این قبیل طرح ها و برنامه ها برداریم.
اسلامی عنوان کرد: همچنین امسال کار متفاوتی را آغاز کرده ایم به طوری که 
یک نیروگاه ۳۶۰ مگاواتی تمام ایرانی را طراحی می کنیم که مقرر شده بود برای 
ساخت آن با کشور های خارجی همکاری شود و امروز این هدف را به صورت 
قاطعانه تغییر داده ایم و با استفاده از ظرفیت ملی، ساخت نیروگاه تمام ایرانی را 

هدف گذاری کرده ایم تا بتوانیم کشور را در زمره صاحبان این صنعت قرار دهیم.

از تمام سازندگان، صاحبان صنایع بزرگ و شرکت های  وی تصریح کرد: 
داخلی دانش بنیان دعوت می کنم تا به این پروژه ملحق شوند و کمک کنند تا برگ 
زرینی را به نام ملت ایران در تاریخ ثبت کنیم، زیرا با این کار تراز کشور از نظر 
تکنولوژی و صنعتی به تراز هسته ای تبدیل خواهد شد و در نتیجه می توانیم در 

زمره کشور های پیش رو و در تراز هسته ای قرار بگیریم.
آب  تاسیس  و  تولید  درباره  همچنین  ایران  اتمی  انرژی  سازمان  رئیس 
شیرین کن در نیروگاه های اتمی گفت: یکی از مطالبات دیرینه مردم عزیر بوشهر، 
آب شیرین کن بوده و از نیروگاه اتمی این موضوع را مطالبه کرده اند و در سفر اخیر 
رییس جمهور به استان بوشهر خواهش کردیم که این مساله حتما به سازمان 
انرژی اتمی ایران ابلاغ شود، زیرا در سال های گذشته این مهم به صورت مطالبه 
مردمی مطرح شده، اما در برنامه این سازمان قرار نگرفته بود و باید توجه داشت 
ما ظرفیت ۱۰ هزار متر مکعبی در درون نیروگاه داریم که مصارف داخلی را تامین 
می کند و اکنون ۵ هزار واحد آن فعال بوده و ۵ هزار متر واحد در دست تعمیر و 
بازسازی است.وی خاطر نشان کرد: خوشبختانه ظرفیت تولید ۷۰ هزار متر مکعبی 
از سوی رییس جمهور تایید شد و این مهم به سازمان انرژی اتمی ایران ابلاغ شده 
و ما اقدام به طراحی خواهیم کرد تا علمیات اجرایی این طرح به محض تعیین 

پیمانکار، آغاز شود.
اسلامی بیان کرد: امیدوارم مطالبه دیرینه مردم عزیز استان بوشهر محقق 
شود و ما بیش از این بدهکار و شرمنده مردم صبور این استان نشویم، زیرا معتقدیم 
این طرح مطالبه به حقی است و ان شاالله حتی زودتر از زمانبندی ۲ ساله در نظر 

گرفته شده این طرح اجرایی و به ثمر برسد.

محسنی اژه ای: با قوی شدن اقتصاد، بسیاری از آسیب های اجتماعی مرتفع خواهد شد

عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس در گفت و گو با »اخبار صنعت«؛

کاهش تورم زمینه ساز حرکت به سمت تک نرخی شدن ارز است 

اسلامی: یک نیروگاه ۳۶۰ مگاواتی تمام ایرانی را طراحی می کنیم
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اینکه  بیان  با  کشورمان  امورخارجه  وزیر 
گفتگو های مفصل و عمیق و دقیقی را در خصوص 
مطالبات ایران با نماینده عالی سیاست خارجی و 
داشت:  اظهار  داشتیم،  اروپا  اتحادیه  امنیتی  امور 
آمادگی داریم در روز های آینده مذاکرات را از سر 
بگیریم و نفع اقتصادی ملت ایران برای دولت مهم 

هست.
خارجه  امور  وزیر  امیرعبداللهیان  حسین 
کشورمان دقایقی پیش با جوزف بورل نماینده عالی 
سیاست خارجی و امور امنیتی اتحادیه اروپا در محل 

وزارت امور خارجه دیدار و گفتگو کرد.
عالی  نماینده  و  کشورمان  خارجه  امور  وزیر 
سیاست خارجی و امور امنیتی اتحادیه اروپا پس از 
این دیدار در نشست خبری مشترک حضور یافتند.

در ابتدای این نشست خبری امیر عبداللهیان 
وزیر امورخارجه کشورمان گفت: ما امروز گفتگو های 
طولانی، اما مثبتی با اتحادیه اروپا داشتیم. حفظ و 
گسترش روابط با اتحادیه اروپا از اولویت های ما در 

پیگیری مناسبات با قاره اروپا است.

و  ایران  مذاکرات  تداوم  بحث  داد:  ادامه  وی 
برررسی  مورد  تحریم  لغو  برای  دیگر  طرف های 
قرار گرفت و آقای بورل از من خواستند که چگونه 
قطعنامه  از  بعد  که  توقفی  و  بست  بن  می توانیم 
ایران  که  گفتم  بنده  برویم.  بیرون  است،  آژانس 

همیشه از مسیر مذاکرات استقبال می کند.
اینکه  بیان  با  کشورمان  امورخارجه  وزیر 
گفتگو های مفصل و عمیق و دقیقی را در خصوص 
مطالبات ایران با نماینده عالی سیاست خارجی و 
داشت:  اظهار  داشتیم،  اروپا  اتحادیه  امنیتی  امور 
آمادگی داریم در روز های آینده مذاکرات را از سر 
بگیریم و نفع اقتصادی ملت ایران برای دولت مهم 

هست.
مشخص  طور  به  امیدواریم  کرد:  تاکید  وی 
طرف آمریکایی این بار واقع بینانه برای رسیدن به 

توافق تعهدات خود را انجام دهد.
امیر عبداللهیان با بیان اینکه همچنین بورل 
گفت:  دادم،  قرار  لاوروف  با  گفتگو  جریان  در  را 
فراگیر  دولت  تشکیل  برای  افغانستان  موضوع  در 

خودم  وظیفه  کردیم،  تاکید  اقوام  همه  حضور  با 
می دانم که به زلزله زدگان افغانستان تسلیت بگویم، 
ایران به کمک خود به زلزله زدگان در افغانستان 
ادامه می دهد.وزیر امورخارجه کشورمان با اشاره به 
بررسی اوضاع سوریه در نشست مشترک با نماینده 
عالی سیاست خارجی و امور امنیتی اتحادیه اروپا 
گفت: در مورد موضوع سوریه باید لغو تحریم های 
یکجانبه در دستور کار قرار بگیرد و مردم سوریه باید 
در فضای امن و آرام تصمیم سیاسی خود را بگیرند و 
ما از مردم سوریه و دولت و ملت این کشور حمایت 
می کنیم.وی تصریح کرد: ایران اقدامات رژیم جعلی 
این  کننده  تخریب  اقدامات  و  صهیونیستی  رژیم 

رژیم را محکوم می کند.
امروز باید مذاکرات از سر گرفته شود

بورل  جوزف  خبری  نشست  این  ادامه  در 
نماینده عالی سیاست خارجی و امور امنیتی اتحادیه 
اروپا گفت: برای ما مهم بود که به ایران بیایم و هنوز 
سفر ما تمام نشده است و جلسه دیگری خواهم 
بست  بن  شکستن  من  سفر  اصلی  هدف  داشت. 

برجام و کم کردن تنش ها است.
وی ادامه داد: برای من مهم هست که بن بست 
برجام را از بین ببریم و قرار است مذاکرات برجام را 

در روز های آینده و به سرعت آغاز کنیم.
بورل تاکید کرد: ما به عنوان هماهنگ کننده 
برجام، در ماه مارس پیشنهاداتی را مطرح کردیم و 
یک سری متن و سوالاتی بود که قرار بود ایران و 
آمریکا آن را پاسخ بدهند و قرار شد مذاکرات متوقف 
شود تا این سوالات پاسخ داده شود، اما قرار نبود 
سه ماه متوقف شود، اما امروز باید مذاکرات از سر 
گرفته شود و این تصمیمی است که باید در تهران و 
واشنگتن گرفته شود.نماینده عالی سیاست خارجی 
و امور امنیتی اتحادیه اروپا اظهار داشت: بعد از سفر 
من، مذاکرات وین آغاز می شود و تیم من در آنجا 
خواهند بود، رسیدن به توافق برای کل دنیا و جهان 
مهم است چراکه ما از ماه فوریه در دنیای دیگری 
زندگی می کنیم و جنگی بین روسیه و اوکراین آغاز 
شده و اگر در چنین فضایی توافق تاریخی ما به 

نتیجه برسد، بسیار مهم است.

که  کرد  اعلام  عراق  برق  وزارت  سخنگوی 
این کشور تمام بدهی های گازی خود را به ایران 
گزارش خبرگزاری رسمی  است.به  کرده  پرداخت 
برق  وزارت  سخنگوی  موسی،  احمد  عراق)واع(، 
عراق در اظهاراتی گفت: میزان تولید انرژی در عراق 
این  و  تقریبا روزانه ۲۰ هزار مگاوات است  اکنون 
میزان همچنان نیازهای عراق را برآورده نمی کند و 
ما همچنان منظر افزایش واردات گاز برای افزایش 
تولید هستیم.وی تاکید کرد: عراق تمام مبلغ بدهی 

های معوقه را به ایران پرداخت کرد و به طرف ایرانی 
اعلام کردیم که ما روزانه به ۵۰ الی ۵۵ میلیون متر 
مکعب گاز نیاز داریم اما میزان رسیده به ما اکنون 
۴۰ میلیون متر مکعب است و به محض این که 
واردات گاز افزایش یابد وارد مدار نیروگاه های تولید 
برق خواهد شد و تولید ما بالا خواهد رفت.سخنگوی 
برق عراق خاطرنشان کرد: اگر ایران روزانه بالاتر از 
ما  تولید  بدهد  ما  به  گاز  متر مکعب  میلیون   ۵۰
روزانه به ۲۴ هزار مگا وات خواهد رسید و ما منتظر 

با وزارت  این امر هستیم، ما تماس های مداومی 
انرژی ایران در این زمینه داریم.احمد موسی پیش از 
این نیز اعلام کرده بود: وزارت برق عراق تماس هایی 
در خصوص افزایش صادارت گاز ایران به این کشور 
به منظور فعال کردن نیروگاه های تولید انرژی با 
طرف ایرانی دارد و اکنون میزان صادرات افزایش 
یافته است و به روزانه ۴۰ میلیون متر مکعب رسیده 
است. عراق رایزنی هایی با طرف ایرانی در راستای 
ایرانی  افزایش تدریجی صادرات گاز دارد و طرف 

نیاز عراق را درک می کند.
جهرمی،  بهادری  علی  گزارش،  این  براساس 
سخنگوی دولت اخیرا در صفحه شخصی خود در 
توئیتر اعلام کرده بود: کل دریافتی از صادرات گاز به 
عراق و ترکیه در سال ۹۹ مجموعا ۱میلیارد دلار بود 
که با کار جهادی وزارت نفت دولت سیزدهم نه تنها 
درآمد صادرات گاز به عراق به روز وصول می شود، 
بلکه فقط در یک فقره بدهی قدیمی ۱.۶میلیارد 

دلاری هم وصول شد.


